
آرمان ملی- مطهره شفیعی: باز هم ادعای 
کریمی قدوسی تکذیب شد. این موضوع چندان 
عجیب نیست؛ چرا که تکراری است و بارها این 
نماینده دلواپس ادعاهایی را در عرصه بین الملل 
مطرح کرده که تکذیب شده است. دیروز سیدکمال 
خرازی مردم آرام عرصه دیپلماسی به انتقاد از 
ادعاهای دلواپس مشهدی پرداخت و آن را تکذیب 

کرد.
  خرازی تکذیب کرد

دیروز رئیس شورای راهبردی روابط خارجی 
نسبت به ادعای کریمی قدوسی مبنی بر اظهارات 
مداخله جویانه سفیر انگلیس در سازمان ملل در 
زمان خداحافظی سالیانه خاطرنشان کرد: این 
مطلب ساختگی است. مسلما اگر چنین بود، پاسخ 
قاطع و دندان شکنی به او داده می شد. سید کمال 
خرازی در واکنش به نقل قول اخیر کریمی قدوسی، 
نماینده مجلس یازدهم از کسانی که مدعی شده  اند 
سفیر انگلیس در سازمان ملل هنگام خداحافظی 
سخنانی مداخله جویانه درباره اصول نظام جمهوری 
اسلامی به عنوان ریشه مشکلات غرب با ایران 
به اینجانب ابراز داشته است، گفت: اساسا چنین 
گفت وگویی وجود نداشته و این داستان ساختگی 
است. خرازی ادامه داد: شکی نیست که آنها با نظام 
جمهوری اسلامی و بالاتر از همه با استقلال و اقتدار 
ایران مشکل دارند، ولی اگر چنین گفت وگویی اتفاق 
افتاده بود، مسلما پاسخ قاطع و دندان شکنی به او 

داده می شد.

  دلواپسی های آقای تندرو 
 کریمی قدوسی بارها درباره انگلستان و سفیر 
این کشور اظهاراتی داشته است؛ به عنوان نمونه  
چندی قبل با اشاره به اظهارات چند سال پیش سفیر 
انگلیس در سازمان ملل خطاب به سیدکمال خرازی، 
که آن موقع نماینده ایران در سازمان ملل بود، عنوان 
کرد: ایران تا 5 موضوع را حل نکند، غرب گریبانش را 
رها نمی کند؛ یک مورد این است که در نظام بین الملل 
و تبادلات جهانی برای جایگاه ولایت فقیه تعریفی ارائه 
نشده؛ یعنی بر این اساس ایران باید اصل ولایت فقیه 
را از قانون اساسی خود حذف کند. کریمی قدوسی 
به دومین خواسته غرب از ایران اشاره کرد و گفت: 
در معادلات جهانی، هر کشوری یک سیستم دفاعی 
به نام ارتش می تواند داشته باشد و با این وجود 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تعریفی در قوانین 
بین المللی ندارد. مورد سوم نیز این است که  انتخابات 
در جمهوری اسلامی آزاد نیست، از این  رو طبق 
قوانین بین الملل، تعریفی برای نظارت استصوابی و 
شورای نگهبان نشده است و اختیارات شورای نگهبان 
از قانون اساسی باید حذف شود.  نماینده مشهد در 
مجلس با اشاره به چهارمین خواسته غرب  که حقوق 
بشر باید رعایت شود و بالاخص زن در ایران باید آزاد 
و حجاب نباید الزامی باشد؛ عنوان کرد: خط قرمز 
تمام غرب اسرائیل است و امنیت آن توسط ایران باید 
حفظ شود؛ از مخالف با او دست بردارد و هیچ کمکی  
نیز به جریان فلسطینی ها نکند. عضو کمیسیون 
امنیت ملی مجلس در ادامه این مطلب تصریح کرد: 

برجام 2،3،4 به دنبال تحقق شرایطی است که غرب 
تعیین کرده است. کریمی قدوسی در سال 98 با 
اشاره به حضور سفیر انگلستان در ناآرامی ها مقابل 
دانشگاه امیر کبیر، ادامه داد: سفیر دولت خبیث 
انگلستان در ایران در تاریخ 17 شهریور ماه در جمع 
سفرای کشورهای اروپایی در مکانی در شمال تهران با 
محوریت سفارت انگلیس، که به صورت مستمر برگزار 
می شد، گفته است در حال حاضر نه مسائل هسته ای، 
نه فردو، نه نطنز و نه کاهش تعهدات ایران در برجام 
برای ما مهم نیست، بلکه مهم این است که انقلابیون 
رادیکال بار دیگر به قدرت بازنگردند و این مهم ترین 
دغدغه ماست. وی با بیان اینکه یکی از سیئات دولت 
یازدهم و دوازدهم این بود که به خاطر علاقه خاص 
رئیس جمهور سطح روابط با دولت انگلیس که به 
علت حضور در فتنه ها، دشمنی ها و تحریم ها به 
صفر رسیده بود، ارتقا یابد، گفت: باید ورق بازگردد و 
طی روزهای آینده به علت حضور آشکار فرزند روباه 
سفیر دولت انگلیس در آشوب ها، این فرد از ایران 

اخراج شود.
  سلطان دریافت تکذیبیه

میان  در  را  تکذیب  رکورد  کریمی قدوسی   
نمایندگان از آن خود کرده و بارها ادعاهای وی 
کذب خوانده شده است. مانند تکذیب ادعایی درباره 
دستگیری جاسوس در تیم مذاکره کننده از سوی 
وزارت امور خارجه،  تکذیب ادعایی مبنی بر »اعلام 
برائت انصاری از فتنه« از سوی محمدرضا خباز، 
تکذیب ادعایی مبنی بر »سخنان هاشمی رفسنجانی 

علیه دولت« از سوی قدرت ا... علیخانی و تکذیب تقلید 
صدای حسین فریدون و فریب معاون زنان و خانواده 
رئیس جمهور از سوی روابط عمومی معاونت زنان و 
خانواده،  جعلی بودن طرح سه فوریتی توقف مذاکرات 
هسته ای از سوی نمایندگان مجلس، تکذیب ادعای 
رای دیوان محاسبات در انفصال از خدمت وزیر 
اقتصاد و سخنگوی دولت از سوی دادستان دیوان 
محاسبات،  تکذیب ادعای توافقات هفت گانه ایران 
و آمریکا از سوی وزارت خارجه در اسفند 95 که در 
آن وزارت خارجه ادعای او را بی اساس، مضحک و 
نمونه دیگری از افتراهای کذب همیشگی شخص 
ایشان خواند،  تکذیب  نامه نگاری جواد ظریف، وزیر 
امور خارجه ایران، با وزیر امور خارجه آمریکا از سوی 
روابط عمومی وزارت خارجه در اسفند 95 که جواد 
ظریف در پاسخ به این اظهارات گفت: »صددرصد 
دروغ است؛ نه نامه، نه پیام، نه تلفن، نه ایمیل، نه 
پیامک، نه پیغام و نه پسغام؛ فقط خیالبافی.«  تکذیب 
ادعای دروغ کریمی قدوسی درباره ادای احترام کاوه 
مدنی به ملکه انگلیس هنگام گرفتن دکترا و اینکه 
باید برای گرفتن دکترا در انگلیس به ملکه ادای 
احترام می کرد؛ درحالی که مدنی از آمریکا دکترا 
گرفته است، تکذیب ادعای دروغ کریمی قدوسی 
درباره شرکت نفت در دوره زنگنه که با حضور زنگنه 
در مجلس به ادعاهای او پاسخ داده شد، تکذیب 
نقل قولی از ظریف در توئیتر و دوازدهمین مورد 
هم  همین ماجرای ارتباط با MI6 است که از سوی 

روابط عمومی سپاه پاسخ داده شد و... .
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a r m a n m e l i . i r سخنگوي وزارت خارجه استنادهاي 
دروغ هاي سریال را خواستار شد:

سازندگان گاندو در برابر دادگاه
گفت و گــــو

محمدجواد جمالی نوبندگانی در گفت و گو با »آرمان ملی«:
 مواضع سنجيده دستگاه ديپلماسي 

غرب را عقب راند
آرمان ملی: سخنگوی وزارت امور خارجه در 
نخستین نشست خبری خود در سال 14۰۰ گفت: 
شعار سال دستورالعملی است و وزارت امور خارجه 
از ابتدای سال شرایط را فراهم کرده و روی این 
شعار کار می کنیم و امیدواریم تا روزی که ان شاءا... 
این نقشه راه امسال به اهداف خودش برسد، 
کمک های موثری را در خدمت همه بخش های 
جامعه و نهادهای جمهوری اسلامی ایران آماده 
کنیم. ایلنا نوشت، سعید خطیب زاده با اشاره به 
نشست روز جمعه کمیسیون مشترک برجام به 
صورت مجازی گفت: ادامه این نشست سه شنبه 
در وین برگزار می شود. آنچه در وین  انجام می شود 
فرقی با نشست های ادواری گذشته  ندارد و ادامه 
نشست روز جمعه است که به صورت حضوری 
برگزار می شود. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
بیان کرد: دستور کار این جلسه کمیسیون رفع 
تحریم های ظالمانه ایالات متحده علیه ایران یا 
به تعبیری چگونگی اجرای تعهدات طرف های 
مقابل است. این موضوع کمیسیون مشترک بوده 
است؛ کما اینکه آخرین نشست غیررسمی وزرای 
خارجه 4 به علاوه یک و ایران که به صورت برخط 
برگزار شده، هم همین موضوع بوده است. آنجا 
بحث جدی در گرفت، دیروز هم بحث های جدی 
مطرح شد. امروز معلوم شود آیا 1+4  می تواند 
موارد مد نظر ایران را تامین کند یا نه. وی در پاسخ 
به این سوال که آیا امکان انعقاد قراردادهایی مشابه 
قراردادی که با چین بسته شده با دیگر کشورها 
وجود دارد، گفت: آنچه بین ایران و چین امضا شده 
گفت وگوهایی بوده که در شش سال گذشته ادامه 
داشته است و دقیقا بعد از امضای برجام در سفر 
رئیس جمهور چین به ایران این موضوع مطرح 
شد. خطیب زاده ادامه داد:  وقتی روابط به سطح 
مشارکت راهبردی ارتقا پیدا کرد، امضای چنین 
سندی نیز مطرح شد. آنچه امضا شد یک نقشه راه 
بود و حاوی هیچ رقم، قرارداد و هیچ حق انحصاری 
و هیچ تعهد مشخصی برای دوطرف نیست. ازجمله 
برخی نگرانی ها و شایعاتی که در جامعه توسط 
برخی مراکز که روشن است از کجا و خارج از ایران 
تغذیه می شوند، مطرح شد که آیا نیروهای نظامی 
چین در ایران حضور خواهند داشت یا نه؟ این 
موضوع از اساس مردود است؛ چرا که بر خلاف قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران و مخالف تعهدات 
ملی جمهوری اسلامی ایران در مقابل مردم است. 
وی ادامه داد: اینکه آیا امکان امضای چنین نقشه 
راهی برای دیگر کشورها فراهم است باید بگویم 
فروردین امسال دهمین سالی است که با روسیه 
قرارداد همکاری های جامع داریم که انقضای 5 
ساله دوم آن در فروردین ماه فرا می رسد. می توانیم 
همان را تجدید کنیم یا نوع دیگری از آن را تجدید 

یا گسترش دهیم. 
*با نردبان دروغ نمی توان به حقیقت 

رسید
روزنامه  ادعای  در خصوص  خطیب زاده   
توافق  وال استریت ژورنال مبنی بر وجود دو 
جداگانه در نشست سه شنبه عنوان کرد: اینکه 
4 به علاوه یک در کجا و چگونه با ایالات متحده 
صحبت می کند به خود آنها مربوط است که 
در واشنگتن مذاکره کند یا وین یا هر پایتخت 
دیگری که مدنظر خودشان است. آنچه امروز 
اتفاق می افتد کمیسیون مشترک برجام است که 
بر اساس دستور کار کمیسیون، ما درباره مسیر 
رفع تحریم ها گفت و گو خواهیم کرد. وی افزود:  
البته 4 به علاوه یک از ما هم درخواست کرده 
چگونگی توقف اقدامات جبرانی خودمان را هم 
اعلام کنیم که آن هیات کارشناسی سازمان انرژی 
اتمی هم همراه آقای دکتر عراقچی هستند و آنها 
هم می توانند صحبت کنند. مسیر روشن است؛ 
تحریم های ایالات متحده تماماً باید برداشته 
شود، راستی آزمایی شود و بعد جمهوری اسلامی 
ایران اقدامات خود را انجام دهد. به تعبیر دیگر 
ما تنها یک گام داریم؛ نه گام به گام و این یک 
گام هم شامل برداشته شدن همه تحریم های 
ایالات متحده است و در مقابل ایران آمادگی دارد 
اقدامات جبرانی خود را که به خاطر نقض پیمان 
طرف های مقابل بوده، متوقف کند و به عقب 
برگردد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره امکان 
اجرای گام به گام تعهدات میان ایران و آمریکا بیان 
داشت: طرح  گام به گام از سوی ایران مطرح نبوده 
و ایران چنین چیزی را نپذیرفته است. آنچه ایران 
انجام خواهد داد در چارچوب اعلام قبلی است؛ 
یعنی برداشته شدن تمامی تحریم های ایالات 
متحده. تمامی تحریم هایی که بعد از روی کار 
آمدن ترامپ به مردم ایران اعمال یا مجددا اعمال 
شده یا تیترها عوض شده و زیر چتر دیگری قرار 
گرفتند، همه آنها باید برداشته شوند. وی با تاکید 
بر اینکه همچنین باید  راستی آزمایی صورت بگیرد 
و تنها اعلام برداشته شدن کافی نیست، خاطرنشان 
کرد: در کمیسیون مشترک روزجمعه موضع ایران 
کاملا تبیین شده است؛ ما استقبال می کنیم از 
اینکه ایالات متحده مسیر غلط گذشته خود را 
تغییر دهد و با 4+1 مسیری را که باید، طی کند. 
جلسه کمیسیون مشترک، پیرامون مسائل حقوقی 
و فنی است. همچنین همه تحریم های آمریکا 
معرفی می شود و آنها باید برداشته شوند. مسیر 
راستی آزمایی آنها به صورت فنی در این جلسه 
گفت وگو خواهد شد. خطیب زاده در پاسخ به سوال 
دیگری درخصوص سریال گاندو و تاکید بر مستند 
بودن داستان آن گفت: با نردبان دروغ نمی توان به 
حقیقت رسید. مادامی که این سریال، یک سریال 
پلیسی- تخیلی حساب می شد، اصحاب هنر و 
رسانه و هنرمندانی که به هنر فاخر و ارزشمند 
آگاهی کامل دارند، باید اظهارنظر می کردند اما از 
این بابت که سازندگان این سریال اصرار زیادی بر 
این داشته و دارند که اینها مبتنی بر سند است و 

دوست داشتند...

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: تعداد قابل ملاحظه ای از 
بی حجابی ها به خاطر لجاجت و تقابل سیاسی با مسئولان نظام است. 
سید هادی خامنه ای در گفت وگویی تصریح کرد: والا شاید بشود با 
منطق آنها را مجاب کرد. خشونت،  برخوردهای ناروا و بی منطق اگر 
حذف شود، می تواند به پذیرش ختم شود و اگر آن حساسیت های 
ناشی از لجاجت که اشاره کردم نباشد می توان به راحتی این چیزها 
را حل کرد. الان هم همان است، منتها ما تا با آن زمان فاصله زیاد 
داریم چون این شرایطی که به وجود آمده شرایط مرکبی از عوامل 
بسیاری است که در این 4۰ سال پیش آمده. یکی دو تا نیست. یکی از 
نمودهای ظاهری اش این است که الان هرچه اصرار می کنید حجاب 
باشد، عکسش عمل می کنند. در ماشین خانم می نشیند و زمانی که 
احساس می کند کسی نیست کلا روسری را برمی دارد. در بعضی 
خیابان ها و معابر وقتی احساس می کنند اینجا خبری از افراد مزاحم 
نیست حجاب را برمی دارند. ممکن است از آن خانم سوال شود این 
کار چه فایده ای دارد؟ من احتمال خیلی زیاد می دهم که اینها 

نخواهند گفت منطقا معتقد هستیم که باید بی حجاب بود.

فعال سیاسی اصلاح طلب اظهار کرد: صحبت از یک 
ساختار به معنای نوع مدیریت دولت ها در سال هایی است 
که بر سرکار هستند. به عنوان مثال مدیریت در دولت هفتم 
و هشتم به شدت افسار گسیخته بود و برای پیشبرد امور در 
طول دولت هفتم و هشتم می توانستیم با یک سوم و نیمی 
از این نیروها هم کشور را اداره کنیم؛ اما دقیقا برخلاف این 
استاندارد کشور اداره شد و با گسستگی نیروها مواجه بودیم. 
اشرف بروجردی در گفت وگو با برنا افزود: برنامه سوم، که 
مصوب دولت هفتم و هشتم بود، در آن دوره اعلام کرد دولت 
موظف است هر ساله درصدی از نیروهای خود را کاهش 
بدهد و اجرایی شدن این مصوبه کمک شایانی به اداره کشور 
کرد و باعث شد، برخی از  وزارتخانه ها و نهادها در هم ادغام 
شوند اما در دولت های نهم و دهم تلاش بر این بود که این 
نیروها به عرصه مدیریت و اداره کشور بازگردند و این اقدام 
دولت نهم و دهم به این معنا بود که مصوبه دولت قبل را 

نفی کردند.

دبیرکل جبهه پایداری گفت: مبنای جبهه پایداری انقلاب 
اسلامی در انتخابات 14۰۰ انتخاب اصلح است. ما افرادی 
که قصد شرکت در این انتخابات را دارند رصد کرده و عقبه و 
موازین آنها را بررسی می کنیم و بعضا با برخی افراد جلسه هم 
داشته ایم اما برای انتخابات 14۰۰ نمی توانیم از امروز اعلام 
کنیم که نامزد جبهه پایداری چه کسی است، چون از حضور 
بعضی از افراد مطمئن نیستیم. صادق محصولی در گفت وگو 
با ایسنا تصریح کرد: اما باید روی سبد افرادی که بررسی 
کردیم و در انتخابات شرکت می کنند، نسبت به سایرین 
کار کنیم و افراد بهتر را شناسایی کرده و برای آنها فعالیت 
کنیم. ما در شورای مرکزی جبهه پایداری و کمیته انتخابات 
در حال بررسی و ارائه سبدی از افراد هستیم و روی این ها به 
صورت متمرکز کار می کنیم. یکی از کارها این است که در 
این فاصله گفتمان انقلاب را در جامعه  تعریف کرده و تمامی 
دوقطبی های کاذب را رد کنیم و در این راستا مهم ترین بحث، 

بحث گفتمان عدالت است.

ؤ
مهم ترين بحث گفتمان 

عدالت است
مديريت دولت هفتم و 

هشتم افسارگسيخته بود
 بی حجابی ها لجاجت

 با مسئولان است

گـــــــزارش

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
در روزهای اخیر نشست کمیسیون 
مشترک برجام در روز سه شنبه در 
وین به یکی از مهمترین اخبار جهان 
بدل شده است زیرا ایران و آمریکا پس 
از مدت ها در یک نشست مشترک حاضر می شوند. هرچند 
طبق برخی شنیده ها دستور مذاکرات سه  شنبه میان 
ایران و 1+5 تنها گفت و گوهای فنی و حقوقی برای شیوه 
اجرای تعهدات طرفین و راستی  آزمایی آنهاست و شاید 
هیچ مذاکره  ای درباره خود برجام صورت نگیرد. بر این 
اساس هیچ  گونه مذاکره  ای در موضوعات فرابرجامی نیز 
انجام نخواهد شد. ضمن آنکه ایران بارها سیاست غیرقابل 
تغییر خود در خصوص عدم مذاکره پیرامون موضوعات 
فرابرجامی را به صورت رسمی و شفاف اعلام کرده است. با 
توجه به الزامات اعلام شده از سوی ایران برای بازگشت به 
تعهدات برجامی خود، به نظر می  رسد باید نشست وین را 
عرصه  ای برای آزمایش توانمندی 1+4 در مسیر فهم کامل 
ضرورت های ایجاد تغییر در بن بست موجود قلمداد کرد 
و چنانچه 1+4 به هر شیوه  ای که خود تشخیص می  دهد 
بتواند آمریکا را به اجرای تعهدات قانونی خود، به ویژه لغو 
یک باره و کامل تحریم  ها مجاب کند می  توان امیدوار به 
ایجاد گشایش بود. در صورتی که آمریکا با حسن  نیت عمل 
کند، شاید برداشتن گام به گام تحریم ها و عمل به تعهدات 
نیز موانع را برای خروج از وضعیت فعلی بردارد. در راستای 
بررسی این مساله »آرمان ملی« گفت و گویی با محمدجواد 
جمالی نوبندگانی، نایب رئیس کمیسیون سیاست خارجی 

مجلس دهم داشته است که در ادامه می خوانید.
 عملکرد وزارت خارجه دولت دوازدهم تا امروز 
را که به نقطه عطفی برای حل اختلافات پیرامون 

برجام رسیده ایم، چگونه ارزیابی می کنید؟
با توجه به اذعان مقامات آمریکایی، اروپایی و آژانس 
بین المللی انرژی اتمی با وجود خروج آمریکا از برجام، 
ایران به خوبی به تعهدات خود عمل کرده و از قوانین 
تخطی نکرده است. این اتفاق زمانی رقم خورد که حتی 
اروپاییان نیز به تعهدات خود عمل نکردند و ایران با این 
شرایط توانست حسن نیت خود را به خوبی به جهانیان 
نشان دهد. سیاست ما در آن برهه زمانی صبر استراتژیک 
بود که به نتیجه نیز رسید. باید توجه داشت عدم خروج ما از 
برجام در آن برهه زمانی یک ابتکار عمل هوشمندانه بود که 
از سوی وزارت خارجه در دستور کار قرار گرفت. این اقدام 
مدبرانه سبب شد اروپا، روسیه و چین، در شورای امنیت 
ایالات متحده را تنها گذاشته و منجر به منزوی شدن ترامپ 
شوند که یک پیروزی دیپلماتیک برای ایران بود. امروز هم 
جمهوری خواهان و دموکرات ها اذعان کرده اند که فشار 
حداکثری جواب نداده و این مساله نیز نشات گرفته از 

سیاست و مقاومت خوب ایران بوده است. 
 بایدن به چه علت نتوانست آن گونه که انتظار 

می رفت مستقل عمل کند؟
دولت بایدن از یکپارچگی لازم برای عمل کردن در 
راستای احیای برجام برخوردار نیست و این ریشه در آن 
دارد که تحت فشار شدید صهیونیست ها قرار گرفته اند. این 
فشار در عرصه بین المللی نیز وجود دارد و متحدان آمریکا 
نظیر امارات و عربستان نیز برای آنها خط و نشان می کشند. 
همین امر سبب شده دولت بایدن شرط و شروطی را تعیین 
کند تا نظر مثبت مخالفان برجام را نیز جلب کند که بعضا 
این شروط ارتباطی با برجام نیز نداشته اند. همان گونه که 
در گذشته غنی سازی 2۰ درصد ما سبب شد مذاکره شکل 
گیرد و تحریم ها برداشته شود امروز نیز به نظر می رسد 
غربی ها تحت فشار قرار گرفته اند و می خواهند اقداماتی 
انجام دهند. پالس هایی دریافت می شود که نشان می دهد 
دولت بایدن در حال عقب نشینی است. آنها در ابتدا قصد 
داشتند از تحریم ها و اهرم هایی که ترامپ در گذشته ایجاد 
کرده بود، به بهترین شکل استفاده کنند اما امروز اظهارات 
رابرت مالی نشان می دهد آنها یک گام عقب نشسته اند و 
تحریم هایی را لغو خواهند کرد. این اذعان نکته مهمی 

است که دو ماه پیش به آن اعتراف نمی شد.
  چه خطراتی در مذاکرات پیش رو وجود دارد؟

نخستین خطر این است که فعالیت های ایران را ملغی 
نگه داشته و مذاکرات را طولانی کنند تا ایران در کوتاه مدت 
دستاوردی نداشته باشد؛ بنابراین ایران به همین علت باید 
هوشیارانه عمل کند. باید توجه داشت که دموکرات ها 
همچنان سیاست منزوی سازی ایران را دنبال می کنند و به 
همین علت ایران در اعلام مواضع خود نیز باید هوشمندانه 
عمل کند تا یک اجماع علیه ایران در گفت و گوهای روز 
سه شنبه و هفته های آتی شکل نگیرد. باید نتیجه گرا 
باشیم و تاکید کنیم که گفت وگوها باید سریع تر به نتیجه 
ختم شود و صحبت های عراقچی نیز در همین راستا بسیار 
هوشمندانه بوده و ایشان به خوبی اشاره کرده اند که آمریکا 
تا زمانی که به صورت واقعی به برجام بازنگردد ایران نیز 
اقدامی انجام نمی دهد. باید حواس مان باشد که نام این 
اجلاس 4+1 است و هنوز آمریکا به برجام بازنگشته است. 
زمانی که آمریکا هنوز به این پیمان بازنگشته نباید آن گونه 
که آنها می خواهند پیش رفت. ایران باید حتما در تمامی 
نشست ها و گفت وگوها حاضر شود. ما باید مواضع مان را به 
صورت منطقی و مستدل ارائه کنیم تا جهان یکپارچه علیه 
ایران نشود. اگر این اتفاق بیفتد آنها از طریق حقوقی نیز 
می توانند علیه ایران اقدام کنند. قانع کردن 4+1 امروز باید 
اولویت ما باشد؛ زیرا از اقدامات بعدی علیه کشور جلوگیری 
می شود. این قانع سازی زمانی می تواند به نتیجه ختم 
شود که یک صدایی میان تمام قوا وجود داشته باشد تا 
حرف مان به خوبی به گوش جهان برسد. امروز باید، منافع 
ملی اولویت باشد و نباید برخی از این موقعیت سوءاستفاده 
کنند. موضع دولت و مجلس امروز نسبت به برجام نزدیک 
است؛ در صورتی که این نزدیکی در سایر موارد دیده 
نمی شود. یک صدایی آن چیزی است که امروز کشور به 

آن نیاز دارد.

  ایران در تمام مذاکرات حاضر شود
  حواس مان به سیاست منزوی سازی دموکرات ها باشد

آرمان ملی- حمید شجاعی: اصولگرایان درصدند موفقیت پیشین در 
انتخابات 98 را تکرار کنند و از این رو از همه نیروهای خود بهره می برند که 
پس از فتح بهارستان این بار پاستور را فتح کنند. از این رو است که هر از چندی 
شاهدیم یکی از چهره های اصولگرا از اعلام کاندیداتوری خود برای حضور 
در انتخابات خبر می دهد. با این حال به نظر می رسد انتخابات خرداد برای 
اصولگرایان با چهره های از پیش مشخصی رقم بخورد. آیت ا... سید ابراهیم 
رئیسی، محمد باقر قالیباف، سعید محمد و شاید عزت ا... ضرغامی، که بسیاری 
او را  گزینه نیابتی احمدی نژاد می خوانند. این در حالی است که سخنگوی 
شورای وحدت اصولگرایان از آغاز گفت و گو با نامزدهای ریاست جمهوری 
خبر داده است. متکی گفته: »کماکان حجت الاسلام والمسلمین آقای رئیسی 

اولویت اول ما در گزینه های این شوراست.«
  انتظار برای اجماع 

عملکردهای ناموفق دولت، نارضایتی های موجود در جامعه از عملکردها 
و روندها و شرایط حاکم بر جامعه که مجموعا باعث عدم اقبال مردم به 
حضور در انتخابات مجلس در اسفند 98 شده باعث شده است اصولگرایان 
با همه قوا به سمت انتخابات 14۰۰ بیایند. چنانکه اگر هم اکنون نیز به  
کاندیداهای موجود و اعلام حضور کرده برای انتخابات ریاست جمهوری 
نگاهی بیندازیم کسر قابل توجهی از آنها را اصولگرایانی تشکیل می دهند 
که هر روز به تعدادشان افزوده می شود. هر چند شاید این حضور اتوبوسی 
اصولگرایان در انتخابات نیز مرهون عملکرد قابل انتقاد حسن روحانی و 
مردانش در حوزه های مختلف به ویژه حوزه اقتصاد و معیشت مردم باشد. 
البته اصولگرایان نیز در میان خود با برخی چالش ها مواجه هستند که نگاه به 
انتخابات پیش رو را برای آنها سخت می کند. اصولگرایان که در انتخابات های 
پیشین به اذعان خودشان از نبود اجماع و وحدت ضربه خوردند امروز 
درصدند به هر نحوی که شده در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم روی 
یک یا نهایتا دو کاندیدا به وحدت برسند؛ امری که در عمل چندان ساده به 

نظر نمی رسد. چرا که اگر به چهره های احساس تکلیف کرده برای حضور 
در انتخابات نظری بیفکنیم خواهیم دید هیچ یک از این افراد تحت شرایط 
کنار نخواهند رفت. چهره هایی مثل محمد باقر قالیباف، سعید جلیلی، 
سعید محمد، عزت ا... ضرغامی و....  اما آنچه مسلم است اینکه اصولگرایان 
با خود عهد کرده اند که در یک ائتلاف و وحدت باقی بمانند و قرار را بر 
اجماع روی یک نفر بگذارند. قدر مسلم تا اینجای کار اجماع و وحدت کلیت 
اصولگرایان با آیت ا... رئیسی، رئیس فعلی قوه قضائیه است اما برخی از 
مطلعین می گویند وی  به دلایلی در انتخابات پیش رو حاضر نخواهد شد. با 
این حال عده ای نیز بر این باورند که رئیسی یکی از ارکان حاضر در انتخابات 
خواهد بود. چنانکه محمد مهاجری،  فعال سیاسی اصولگرا می گوید: 
» برداشت من از رفتارهای آقای رئیسی این است که او در صحنه انتخابات 
حضور پیدا خواهد کرد؛ چون جامعه سیاسی کشور از سفرهای استانی او 

برداشت انتخاباتی دارد. معتقدم حضور آقای رئیسی بی تردید جناح 
اصولگرا را به انصراف بعضی کاندیداهایش سوق  می دهد و آقای 
قالیباف و آقای جلیلی قطعا با آمدن آقای رئیسی نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری نمی شوند. این در حالی است که نباید تاثیر 
حضور دقیقه نودی دیگر چهره هایی مثل محسن رضایی، سعید 
محمد یا احمدی نژاد را بر کنشگری اصولگرایان نادیده گرفت.

  آغاز گفت و گو با نامزدها
سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان از آغاز گفت وگوهای 

این شورا با نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری خبر 
داد. منوچهر متکی در پایان نوزدهمین نشست 

هیات عالی شورای وحدت با اعلام این خبر 
که گفت وگوهای ما با کاندیداهای محتمل 

و بالقوه انتخابات ریاست جمهوری 14۰۰ 
آغاز شده است، گفت: ما گفت وگوها را با 

نامزدهای مطرح در جریان ارزشی و انقلابی با این هدف که از پیش برنامه ها 
و افراد محوری در ترکیب دولت مورد نظر آنها و مباحثی از این دست 
بیشتر آگاه شویم، آغاز کرده ایم. وی  ضمن تاکید بر اینکه کماکان 
حجت الاسلام والمسلمین آقای رئیسی اولویت اول ما در گزینه های این 
شورا است، بیان کرد: در این گفت وگوها ارزیابی اولویت های بعدی و 
پیش بینی های لازم در شرایط ویژه مورد نظر است و ما به زودی چارچوب 
این گفت وگوها و نحوه دعوت از نامزدها را تدوین و برای دستیابی به یک 
قالب و الگوی مشخص جهت برگزاری نشست های جدی تر با کاندیداها در 

هیات عالی شورای وحدت این امر را بررسی خواهیم کرد.
   شورای ائتلاف حرف نهایی را می زند

یک فعال سیاسی اصولگرا درباره تعدد نامزدها در جریان اصولگرا اظهار 
داشت: هم اکنون در جریان اصولگرایی دو مرجع در حال کار هستند و هر 
کدام شیخوخیت خودشان را اعمال می کنند. اینکه کدام مجموعه قادر 
خواهد بود حرف نهایی را بزند، به نظر من شورای ائتلاف نسبت به شورای 
وحدت در موقعیت بهتری قرار دارد. فردا نوشت، عباس سلیمی نمین 
گفت: شورای ائتلاف  به رغم همه مشکلات در انتخابات مجلس توانست 
وحدتی را در جریان اصولگرایی رقم بزند. معتقدم این شورا در انتخابات 
ریاست جمهوری نیز قادر خواهد بود وحدتی را به وجود آورد. وی افزود: 
اگر ما نسبت به شرایط جامعه وحدت نظر داشته باشیم، فکر نمی کنم 
با تعداد قابل توجهی کاندیدای اصولگرا در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 14۰۰ مواجه شویم. البته کسانی که دارای نفعی 
هستند شاید نتوانند به راحتی تن به این واقعیت دهند 
اما آنها که به مصالح جامعه پایبندند، فارغ از سلایق و 
گروه بازی ها و جریانات سهم خواه حرکت می کنند. 
این تحلیلگر مسائل سیاسی عنوان کرد: الان برخی 
جریانات سهم خواه در جریان اصولگرا حضور دارند 
که دنبال منافع خود هستند و خیلی برای آنها اهمیت 
ندارد گزینه ای انتخاب شود که به خوبی پاسخگوی 
شرایط موجود باشد؛ یعنی قادر باشد و 
بتواند به نیازهای روز جامعه جواب 
مثبت دهد. این جریانات اگر به 
اهداف سهم خواهانه خود دست 
نیابند، اعتراض می کنند و دست به 

مقابله می زنند.

 »آرمان ملی« از آغاز رایزنی های انتخاباتی اصولگرایان  گزارش می کند: 

اتوبوس  كانديداها و راه دراز اجماع اصولگرايان 
   منوچهر متکی: رئیسی اولویت شورای وحدت اصولگرایان است

  کمال خرازي ماجراي دخالت سفیر انکلیس در سازمان ملل را تکذیب کرد

  كريمی قدوسی 
و بازهم دروغ!

  رئیس شورای راهبردی روابط خارجی:
 این داستان ساختگی است

  آمریکا مسیر غلط گذشته را تغییر دهد 
استقبال می کنیم
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